
 

Nuorisovaltuuston aloite koskien uusien kummivaltuutettujen valintaa 
  
Kaupunginvaltuusto 26.05.2025 § 25      
     
 
 
 
 
 
   

Nuorisovaltuuston puheenjohtaja Iina Lavonen luki ja jätti 
nuorisovaltuuston valtuustoaloitteen:  
 
”Nuorisovaltuustossa olemme kokeneet kummivaltuutettujärjestelmän 
tärkeänä osana vuorovaikutusta kaupunginvaltuuston kanssa. 
Kummivaltuutetut toimivat siltana nuorten ja päätöksenteon välillä, ja 
heidän roolinsa vaikuttaa suoraan siihen, kuinka hyvin nuorten ääni kuuluu 
kaupungin päätöksenteossa. 
 
Olemme kuitenkin havainneet, että käytännön yhteydenpito 
kummivaltuutettujen ja nuorisovaltuuston välillä on paikoin jäänyt 
vähäiseksi. 
 
Tämän vuoksi esitämme seuraavaa konkreettista kehitystoimenpidettä: 
 
Ehdotamme, että jatkossa nuorisovaltuustolla olisi mahdollisuus osallistua 
kummivaltuutettujen valintaan. Tämä voisi toteutua esimerkiksi siten, että: 
- ennen nimityksiä nuorisovaltuusto saa lähettää ehdokkaille 
yhdenmukaiset kysymykset motivaatiosta ja kiinnostuksesta nuorten 
asioihin, 
- tai järjestetään lyhyet keskustelutuokiot kiinnostuneiden valtuutettujen 
kanssa. 
 
Tavoitteena on, että kummivaltuutetut ovat aidosti motivoituneita 
toimimaan yhteyshenkilöinä ja että he tuntevat vastuunsa vuoropuhelun 
ylläpitämisessä. 
 
Uskomme, että pienillä rakenteellisilla muutoksilla voimme lisätä tämän 
järjestelmän vaikuttavuutta ja tehdä yhteistyöstä mielekkäämpää 
molemmille osapuolille. 
 
Toivomme, että tämä ehdotus käsitellään valtuustoryhmissä ja että 
kummivaltuutettujen valintaa kehitetään yhdessä nuorisovaltuuston 
kanssa.” 
  

Päätös Valtuustoaloite merkittiin vastaanotetuksi. 
 
   
 
Kaupunginhallitus 02.06.2025 § 152       
590/00.01.02.03/2025     
 
  
 
 
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja 



 
Päätösehdotus Valtuustoaloite lähetetään hallinto- ja 

päätöksentekopalveluiden valmisteltavaksi. 
Vastuuvalmistelijaksi nimetään hallintojohtaja Riitta Luotio. 
Valtuustoaloitteen käsittelyprosessi saa kestää korkeintaan 
yhden vuoden aloitteen jättämisestä lukien. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
 
   


